
銘傳大學學生選修通識課程辦法 

Procedures for Students Enrolled in General Education 

中華民國 97年 01月 14日教務會議通過 

中華民國 103年 12月 04日 103學年校課程會議通過 

一、為貫徹實施銘傳大學（以下簡稱本校）通識課程，特訂定「銘傳

大學學生選修通識課程辦法」（以下簡稱本辦法）。 

二、本辦法實施對象為本校九十七學年度及其以後入學之新生。惟國

際學生可選擇適用本辦法或選擇適用國際學院任一學程課程架

構中校定必修所規定在社會、自然、人文與跨領域通識等四大類

課程中至少選修一科之規定。 

三、本校學生每人在學期間至少必須修得十二學分的通識課程方得畢

業。 

四、為提升本校學生人文、公民與環境關懷之素養並養成其大學生應

具備之核心能力，本校通識課程概分為「人文」、「社會」與「自

然」三大領域，每一領域再分為「核心課程」與「延伸課程」二

類。本校每一學生均需於每一領域之每一類至少選修一門二學分

的課。 

五、本辦法實施後每三年需檢討一次。 

六、本辦法經共同教育委員會、校課程會議、教務會議通過，校長核

定後實施，修正時亦同。 

 



Procedures for Students Enrolled in General Education 

1. These procedures were established to comprehensively implement the General 

Education system.  

2. These procedures apply to all students who are admitted to Ming Chuan beginning 

with the 2008-9 academic year and beyond.  

3. As a graduation requirement, all students must complete a minimum of 12 credits of 

General Education elective courses.  

4. To reinforce students’ basic competencies and cultivate their appreciation for the 

humanities, citizenship and natural environment, the General Education electives 

are divided into three fields: humanities, social science and natural science. In each 

field, there are core course and extended course categories. In principle, all students 

are required to complete a minimum of 2 credits of course work for each category in 

each field.   

5. These procedures shall be reviewed once every three years. 

6. Upon being passed at General Education Center Faculty Meeting and submitted to 

the General Education Committee and University Affairs Committee for reference, 

these procedures were approved by the president and implemented. Any revision 

must follow the same procedures.   

 


